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P.V.E.G. - BRUSSEL 

389e ZITTING VAN DE RAAD VAN MINISTERS 
DER EUROPESE GEMEENSCHAPPEN, GEHOUDEN 
OP 5 (MINISTERS VAN B.Z. EN FINANCIËN) 
EN 6 APRIL 1976 (MINISTERS VAN B.Z ) 

TE LUXEMBURG 

Aanwezig: 

Luxemburg 

België* : 

Denemarken 

Duitsland 

Frankri jk 

Ierland 

Italië 

Nederland 

V.K. 

Commissie 

Minister Thorn, Voorzitter, Minister van Staat 
van Luxemburg, Minister Vouel (5 april) 

Minister Van Elslande (5 april)en 
Minister De Clercq (5 april) 

Minister N/rgaard, Minister Heinesen (5 april) 
en Staatssecretaris Christensen 

Minister Genscher (5 april), Minister Apel 
(5 april) en Staatsminister Wischnewski 

Minister Sauvagnargues, Minister Fourcade 
(5 april) en Staatssecretaris Destremau 

Minister Fitzgerald, Minister Ryan (5 april) en 
Minister Keating 

Minister Colombo (5 april) en Staatssecretaris 
Granelli 

Minister Van der Stoel, Minister Duisenberg 
(5 april) en Staatssecretaris Brinkhorst 

Staatssecretaris Hattersley en Staatssecretaris 
Barnett (5 april) 

President Ortoli, Vice-President Haferkamp 
(5 april), Commissaris Cheysson, Commissaris 
Borschette en Commissaris Lardinois (5 april) 

1. Agenda (415/76) 

Goedgekeurd. Voorzitter Thorn gaf geen opsomming van de meer
derheid die voor besluitvorming over elk agendapunt vereist 
is, maar constateerde bij een concreet punt (zie hieronder 
sub betrekkingen met Portugal) dat de Raad eea besluit nam 
met gekwalificeerde meerderheid. 

2. Algemene beoordeling van de begrotingsvraagstukkejl i* « w 
kruier van het ijj^gmene beleid van de Gemeenschap 

Voorzitter Thorn leidde het debat in f verwijzende naar 111 
mandaat dat door de Europese Haad in Rome was gegeven^ 
Minister N/^rgaard, gesteund door Minister Sauvagnargueg,^ 
stelde dat dit debat geen begrotingsdebat weet w o r d e n . ^ 
glag »r niet »0 mmmae om o» «ftr de o«v*tt# "WP f f JS^BJB. 
spreken, j^^jÉ» npelen van £oexeina« . 
Denemarken ie het op een ̂ ^9ÊMm~-0ÊÊÊI^Ê •»M?" *L± *ii 
zoals bijv. het uniek zijn van de begroting, ci.w 
communautaire politieken via de begroting ai envm i k t d i 

gefinancierd. Daarbij dient een r.e. te ****** ff moet'iuen 
gebaseerd is op reEle koersverhoudingen. i e n ^ . s c ^ e p p e n va 
ervoor waken dat het debat zou uitmonden in ne* W f » 
een vast kader voor de begroting. 



Minister Colombo stelde dat in de eerste plaats moet worden ge
keken naar de kwaliteit van het gemeenschappelijk beleid dat 
gemeenschappelijk dient te zijn in een dubbele zin; riL* e e n 

beleid dat door iedereen wordt gesteund en dat aan iedereen 
op dezelfde manier ten goede komt. Voorts moet men kijken n ^ a r 

de bestemming die aan de begrotingsmiddelen wordt gegeven. Het 
landbouwbeleid en met name de afdeling garantie is gebaseerd op 
een aantal verordeningen die een automatisch mechanisme opzetten. 
Het functioneren van die mechanismes wordt echter beinvloed 
door externe faktoren, die het op deze manier onmogelijk maken 
om op een goede manier de begroting te ramen. Het landbouwbe
leid zelf heeft jammer genoeg niet geleid tot een wijziging 
van de landbouwstructuren. De bescherming van bepaalde produk-
ten is juist groter geworden. Naar zijn mening moet men nog 
eens een onderzoek instellen naar de doelstelling van het land
bouwbeleid en met name ook die van het structuurbeleid, ¿át in 
de juiste verhouding moet worden gebracht met het gara^ntiebeleid. 

Staatssecretaris Hattersley was blij dat de Buropes ad in 
Rome het mandaat voor deze vergadering had gegeven. Hij was het 
eens met de vorige sprekers dat dit geen begrotingsdebat moest 
worden. Men moest niet alleen de niet verplichte uitgaven in de 
discussie betrekken, maar alle uitgaven op de begroting in hun 
onderlinge samenhang beschouwen. Tenslotte zou meer aandacht moe
ten worden besteed aan de inkomstenkant en aan de budgettal-
controle. 

Staatsminister Wischnewski beschouwde deze bijeenkomst als een 
nieuw instrument om tot oplossingen te komen voor algemene Pro
blemen. Deze jaarlijkse vergadering zag hij ais een belangrijke 
verbetering in de communautaire beslissingsprocedure. Hij gar 
toe dat men hiermee niet vooruit kon lopen op het begrotingsde-
bat en dat men geen financieel kader kon gaan vastleggen, a~:. er = 
zou men in strijd komen met het Verdrag. De communautaire begro
ting is in het recente verleden enorm gestegen, hetgeen een 
belangrijke invloed heeft op de nationale budgetten en op de 
economien der lidstaten. Nu zou men de grote uitgavenmassa*s 
van de Gemeenschapsbegroting in beschouwing moeten nemen en 
moeten vaststellen waar de prioriteiten liggen. Men moest de 
echter wel op basis van cijfers praten anders had deze discus
sie geen zin. Men zou moeten proberen om het over een aantal 
oriëntaties eens te worden om vervolgens het stijgingspe: - -
ge vast te stellen. 

Minister Van der Stoel stelde dat het tot nu toe als redi-
gend werd ondervonden dat de besluitvorming m.b.t. de begroting 
geïsoleerd plaatsvond t.o.v. de besluitvorming inzake de inhoud 
van het beleid. De Begrotingsraad kon in vele geval ets 
meer doen dan sanctioneren wat de Raad in andere samenstellingen 
reeds had besloten. Thans zou moeten worden geprobeerd om door 
deze nieuwe benadering hierin verbetering te brengen* Nederland 
is er zich overigens van bewust dat niet allee dadelijk gereali
seerd kan worden. Het document van de Co • geacht 
een goed uitgangspunt te zijn voor di: Ook nij waarschuw
de ervoor dat het debat niet zou BOS teil uitmonden in een begro-
tingsdebat. Gestreefd moet worden naar \ stellen van een raam 
van globale prioriteiten, opdat de Raden in een andere samen
stelling hieraan inhoud zouden kunnen gaan geven. 1 t 
de Nederlandse opstelling in het debat var. vandaag stelde hij 
dat in het bijzonder de akties moeten worden gericht op het 
bestrijden van de economische en sociale moeilijkheden waarin 



de lidstaten verkeren. Daarbij dienen met name de diverae 
akties die reeds worden gevoerd in het kad*r van hS tl^ 
nale, het sociale beleid en in de landbouw o W i f b ^ r 
op elkaar te worden afgestemd Bij dit alles dient !v4.°l 
niet de mondiale verantwoordelijkheid van de Gemeenslhïo te 
worden vergeten. 

Minister Duisenberg legde de nadruk op de noodzakelijkh-id van 
dit debat i.v.m. het toenemende beslag dat de communautSr/SS-
groting legt, soms door onvoorziene omstandigheden, op de 
middelen van de lidstaten. Door het houden vin dit debat soa 
men de Commissie enkele gedachten kunnen meegeven waarmee zii 
rekening zou kunnen houden bij de opstelling van haar budcet 
voor 1977. In dit verband wees hij op de wens om tot een 
parallellisme te komen bij de voorbereiding van de national* 
en de communautaire begroting. Daarvoor moeten er net zoals 
dit nationaal gebeurt prioriteiten worden gesteld. Hiervoor 
is het van belang dat men over cijfers beschikt. Tot nu toe 
kent men alleen de bijgestelde meerjaren ramingen, die een 
groei laten zien van + 14$. Voorts bestaan er de cijfers ge
noemd in de nota van net voorzitterschap. Mede gezien het feit 
(vergelijking cijfers 1976/77) dat in deze cijfers nog geen 
rekening is gehouden met de recente landbouwprijsmaatregelen 
is het gewenst dat meer informatie wordt gegeven. T.a.v. de 
ontvangsten is opgemerkt dat Nederland met de Commissie van 
mening is dat de BTW-richtlijn zo snel mogelijk moet worden 
aangenomen. Wel is twijfel uitgesproken t.a.v. de wens om deze 
richtlijn feitelijk in werking te laten treden per 1 januari 
1978, mede gezien het feit van de ratificatie en het geven van 
de mogelijkheid aan het bedrijfsleven om zich aan de nieuwe 
wetgeving aan te passen. Wat de r.e. tenslotte betreft stelde 
hij dat op korte termijn hiervoor een oplossing moet worden 
gevonden. Het Commissievoorstel was nog niet geheel duidelijk 
en diende daarom eerst door de experts te worden bestudeerd. 
T.a.v. de mogelijke invoering per 1-1-1978 van de nieuwe r.e. 
stelde de Minister dat geen koppeling moet worden gemaakt met 
de invoering van de 6e richtlijn op dezelfde datum. 

Ambassadeur Van der Meulen riep in herinnering het bedrag van 
750 miljoen r.e. dat voorkomt in de annex aan de nota van het 
voorzitterschap. Zonder het effekt te kennen van de jongste 
landbouwprijsmaatregelen betekende dit reeds een verhoging van 
^Ofo t.o.v. 1976. Zou men echter de landbouw alsmede de functio-
neringskosten buiten beschouwing laten, dan zou de stijging 
echter 57% zijn. Voorts vroeg hij aandacht voor het hoofdstuk 
van de externe betrekkingen, ten aanzien waarvan de kwesties 
van de nieuwe r.e. alsmede die van de budgettarisering ssn os-
langrijke rol speelden. Ook hij was sceptisch t.a.v. ds invoe
ring van de BTW-richtlijn per 1-1-1978. 

President Ortoli stelde dat, hoewel de algemene lijn v o o r d s 
begroting 1977 blijkt te zijn dat men moest bezuinigen, «ij 
niet wegneemt dat men toch rekening moet houden met een 
stijging in de EG-begroting. Het was onjuist d 8 ^ g f ^ ^ / r L 
de Gemeenschap in een mathematische verhouding te bezien £«°-v. 
de nationale begroting. De landbouwpolitiek moet auiaeiij* 
den onderscheiden van de andere beleidsterreinen, uezienn»* 
karakter van de landbouwpolitiek kan men " J * 6 ™ JJ® i n 

uitgangspunt nemen om daarna de diverse
 o n d e r ° 8 l e n J ^ r ^ o l i t i e 

te vullen. Wel zou men waar dit mogelijk w a s l j n d b o u w p o l i t i e 
kunnen aanpassen en verbeteren, opdat door een beter D 8 f t » « ; 
beleid zo min mogelijk kostbaar wordt gemaakt, w*t de anaere 



beleidsterreinen betreft hebben de energiepolitiek en c 
regionale politiek alsmede de sociale politiek en de ont
wikkelingshulp prioriteit. T.a.v. de energiepolitiek is dit 
reeds te Rome vastgesteld. Het cijfer voor de regionale 
politiek voor 1977 ligt reeds vast. In het kader van de 
sociale politiek zou de strijd tegen de werkeloosheid moeter. 
worden uitgebreid met nadruk op de omscholing en de ver:^-e-
ring van de mobiliteit. T.a.v. de BTW-richtlijn zou de Raad 
vandaag de bereidheid moeten uitspreken hierover een snelle 
beslissing te nemen. 
Staatssecretaris Barnett stelde dat het V.K. nog problemen 
heeft met de BTW. Hij stelde zich voor dat men zonder dat 
men direkt een totale harmonisatie verwezenlijkte, toch nog 
wel een stap zou kunnen zetten naar een volledig eigen midde
len systeem. 
Minister Fourcade was het eens met President Ortoli dat er een 
poging moet worden gedaan om te bezuinigen. Hij toonde zich 
een voorstander voor de verbetering van de controle en de in
stelling van het Rekenhof. Voor Frankrijk liggen de prioritei
ten bij het regionaal fonds, het sociaal fonds en de afdeling 
oriëntatie, welke politieken beter op elkaar dienen te worden 
afgestemd. V/at de BTW-richtlijn betreft kon hij een bevesti
ging geven om deze per 1-1-1978 in te voeren. Tenslotte was 
hij eveneens een voorstander van de snelle invoering van een 
nieuwe begrotingsrekeneenheid. 
Minister Duisenberg vond de prioriteitenindeling van Presic 
Ortoli aanvechtbaar. Hij stelde dat met name ook de landbouw-
cijfers in de totale afweging moesten worden betrokken. 
Ambassadeur Van der Meulen stelde dat het principe bij de in
voering van de BTW-richtli jn is: de zgn. unifor:ae grondslag. 
Daarop mocht naar zijn mening geen uitzondering worden gemaakt. 
Commissaris Cheysson stelde dat de meerjarenramingen zijn uit
gedrukt in constante prijzen. De eerdergenoemde 14$ viel vooral 
zo hoog uit i.v.m. de regionale politiek. Het bedrag van 
miljoen r.e. uit de voorzitterschapsnota is reeds in meerjaren-
staat verwerkt. Dit bedrag kan aangepast worden in het licht 
van de nog te stellen prioriteiten. Het bedrag is de som van 
alle voorstellen die op dit moment in discussie zijn. 
Minister N^rgaard onderstreepte vervolgens nog eens dat WT 
de invoering van een nieuwe r.e. de monetaire compt rende 
bedragen zouden kunnen komen te vervallen, hetgeen herstel 
betekent van eenheidsmarkt voor de landbouw. 
Minister Apel stelde dat het onverantwoord is dat 2/3 van de 
uitgaven landbouwuitgaven zijn, waarop men bovendien dan nog 
geen invloed zou kunnen uitoefenen. Hij was wel bereid met 
bepaalde specifieke eigenschappen van het landbouwbeleid reke
ning te houden, maar dit moest dan wel betrokken worden in het 
prioriteitendebat. 
Minister De Clercq stelde dat zo snel mogelijk de kwestie van 
de rekeneenheid moest worden geregeld. België betaalt per hoofd 
van de bevolking gemiddeld het meest aan de Gemeenschap en hoe
wel ze daartoe bereid is, is toch de huidige situatie onaan
vaardbaar. Dit geldt nog sterker voor de externe verplichtin
gen indien deze op de begroting van de Gemeenschap zouden wor
den opgevoerd. I.v.m. het feit dat België vandaag 23 miljard 
Belgische francs op haar begroting heeft bezuinigd, betekent 



dit dat Belgié een restrictieve houding zal aannemen t.o v 
nieuwe uitgaven, zeker wanneer er nog geen nieuwe rekenen 1 
heid zou bestaan. Hij stelde dat er nog geen "bedrag in de 
begroting voor 1977 moet worden opgenomen voor de Europese 
exportbank. Hij was het met diverse collega's eens 
de landbouw in de prioriteitenstelling betrokken moet worden 
T.a.v. de externe verplichtingen stelde hij tenslotte dat d»' 
door de Commissie genoemde cijfers boven die van de bank 
hoog waren. Een bedrag van 500 a 550 miljoen zou veel realis
tischer zijn. 
Minister Sauvagnargues stelde dat het juist de omvang voor d-
landbouwpolitiek is die de begroting zo groot maakt, maar zij 
is de enige echte communautaire politiek. De andere oolitieken 
zijn hierom min of meer heen gegroepeerd. Hij zou het dan ook 
niet toestaan dat via de invalshoek van de begroting gestreefd 
zou worden naar een herwaardering van de landbouwpolitiek. 
Minister Duisenberg refereerde aan blz. 6 van de voorzitter
schapsnota en de indeling die daar gegeven wordt aan de uit
gaven. Hij pleitte voor meer flexibiliteit dan in deze onder
verdeling is neergelegd, omdat daaruit de suggestie zou kunnen 
blijken dat t.a.v. bepaalde uitgaven geen beleidsbeslissingen 
c.q. ombuigingen meer mogelijk zouden zijn. 
Minister Apel stelde vervolgens dat in Duitsland een stijging 
is voorzien van de nationale uitgaven met 3$. Dit is ge iseerd 
op de hypothese dat de recessie min of meer voorbij is. Naar 
zijn mening zou dit betekenen dat wat Duitsland betreft de 
Gemeenschapsuitgaven slechts licht zouden kunnen stijgen. Hij 
dacht daarbij aan ongeveer 10$. 
Voorzitter Thorn deed vervolgens een beroep op de Raad om nu 
over de verschillende uitgavenhoofdstukken te praten en te 
trachten op deze manier gemeenschappelijke oriëntaties uit ~ :-
werken. Voorzover de landbouw betreft stelde hij in de discus
sie eigenlijk geen kwalificeerbare elementen te hebben aange
troffen die tot oriëntaties zouden kunnen leiden. Wel consta
teerde hij dat de opmerkingen in de voorzitterschapsnota op 
blz. 7 en 8 geen echte wederspraak hecbai gekregen. Wat 
regionaal fonds betreft is daarna door verschillend 
ties nog eens de wens herhaald dat de uitvoering van he 
naai beleid in samenhang moet geschieden met andere vormen van 
structuurbeleid. 
Minister Apel, hierin gesteund door Minister Fourcade. stelde 
dat de verhoging voorzien voor het sociaal fonds te veel was. 
Hijzelf dacht meer aan een stijging in de orde van 50 miljoen 
r.e. Minister Pourcade benadrukte m.n. de bestrijding van de 
jeugdwerkeloosheid. 
Staatssecretaris Bamett deelde mede er de voorkeur aan te 
geven dit laatste aspekt te laten beslissen door de Ministers 
van Sociale Zaken. 
Minister Colombo stelde dat het niet juist is om alleen de 
nadruk te leggen op de bestrijding van de jeugdwerkeloosneia, 
gezien het feit dat werkeloosheidsprobleem veel groter is.>m 
problematiek zou daarom in haar geheel in beschouwing m ^ , e n 
worden genomen. Hij pleitte daarom voor het aanleggen v a*J 
dynamische toepassingscritcria bij het sociaal fonds en voor 
meer middelen. 
Minister Ryan benadrukte dat niet alleen aandacht moet worden 
besteed aan de opleiding maar ook aan de creatie van arbeids
plaatsen. 



President Ortoli suggereerde hierna om als oriëntatie te aan
vaarden dat de Raad akte zou nemen van de Commissievoorstellen 
ter bestrijding van de werkeloosheid. 
Vervolgens stelde voorzitter Thom de door de Commissie gesug
gereerde nieuwe akties aan de orde (vide blz. 16 van de voor
zitterschapsnota). 
Minister Sauvagnargues meende dat de aldaar gegeven opsomming 
te gedetailleerd v/as om globale oriëntaties te bereiken» -•-•= -
name de discussie over de aldaar opgesomde vormen van ener. : 
beleid diende naar zijn mening elders te worden gevoerd. 
Minister Colombo was het wel eens met Minister Sauvagnargues, 
maar stelde nu reeds de aldaar neergelegde doelstelling BB te 
aanvaarden. 
Staatsminister Wischnewski stelde dat het bedrag genoemd voor 
de hydrocarburen te hoog was. T.a.v. de opslag van cokeskolen 
had Duitsland nog geen standpunt. Wat de luchtvaart t-r-ft 
merkte hij op, dat er de voorkeur aan wordt gegeven om het oe— 
staande beleid te coördineren. Evenals voor het transport vond 
hij, dat nu nog niet zou moeten worden gesproken over gemeen
schappelijke financiering. 
Staatssecretaris Brinkhorst stelde dat prioriteit moet worden 
gegeven aan de totstandkoming van een nieuw meerjarenprogramma 
voor het GCO. Wat betreft de energie vond hij dat voorrang meer 
gegeven moet worden aan de ontwikkeling van nieuwe programma's, 
dan uitsluitend aan lopende nationale projekten steun te verle
nen. Prioriteit bestaat er eveneens voor het vinden van wegen 
om energie te besparen, naar het zoeken van alternatieve bron
nen, alsmede voor de algemene research inzake de aiergievoor-
ziening. Naar zijn mening legt de Commissie te veel nadruk op 
de geavanceerde industrie'én. Veel meer aandacht moet worden 
besteed aan de herstrukturering van de teruggevallen indus-
tri eën# 

T.a.v. de Europese exportbank is door Minister De Clerc e-
steld dat hij deze zaak nog niet rijp achtte voor discussie. 
De Raad stemde hiermee in. 
Commissaris Cheysson leidde daarop de discussie in over de 
externe betrekkingen. Hij was teleurgesteld over het resultaat 
van de vergadering van de Bankgouverneurs. Het cijfer van 800 
miljoen r.e. was naar zijn mening te laag. Omdat hij daarover 
thans niet wilde discussieren suggereerde hij dat de Raad nu 
wel een paar vraagstukken van algemene aard zou kunnen oplos
sen, zoals bijv. het probleem van het budgettariseren van de 
financi'éle protocollen. 
Minister Sauvagnargues zei dat Lomé de grootste prioriteit 
Bij deze Gemeenschapsaktiviteit moet er echter voor worden ge
waakt, dat iedereen zo maar zou kunnen toetre, . Naar zijn 
mening kwamen alleen in aanmerking die lande .vaarmee de Gemeen
schap reeds een band heeft. T.a.v. de Middellandse Zeeproblema-
tiek stelde hij dat Griekenland en Turkije gelijk zouden moeten 
worden behandeld. De Franse houding t.a.v. Cyprus aou flexibel 
zijn. De Commissiecijfers voor Portugal etc waren naar zijn 
mening te hoog, mede gezien de uitspraak van de Raad van Gou
verneurs. 
Minister Pourcade voegde hieraan toe dat Frankrijk denkt aan 
een bedrag van 500 a 600 miljoen r.e.boven het bedrag van de EIB 
De hulp zou niet moeten worden gebudgettariseerd. Hij pleitte 
voor voorzichtigheid t.a.v. de uitbreiding- van de hulp tot niet-
geassocieerde ontwikkelingslanden, omdat naar zijn mening de 



communautaire hulp niet tegelijkertijd in alle richtingen zou 
moeten worden geëntameerd. T.a.v. de voedselhulp kor hii de 
handhaving daarvan in volume aanvaarden. 
Minister N/rgaard kon de Commissievoorstel 1^! aanvaarden 
alsmede het budgettariseren van de hulp. Hij pleitte v o o r d 
snelle en doelmatige tenuitvoerlegging. Een aparte verdeelsleu
tel voor het hulphoofdstuk in de begroting kon hij eveneens 
aanvaarden, mits rnen streefde naar een zo groot mogeliik effpkt 
van deze hulp. 
Minister Van der Stoel kon eveneens het budgettariseren aanvaar
den. Hij stelde evenwel dat naar zijn mening het door 
Pourcade genoemde bedrag wellicht aan de te lage kant kon zijn. 
Hij was evenals Commissaris Cheysson bezorgd over het bedrag 
van 800 miljoen r.e. dat door de Raad van Gouverneurs was vaak
gesteld. Hij sloot de mogelijkheid niet uit dat misschien toch 
grotere inspanning van de EIB noodzakelijk zou zijn. Het Neder
landse standpunt t.a.v. de hulp aan de niet-geassocieerden was 
bekend. Het op de begroting opgenomen bedrag daarvoor van 20 
miljoen r.e. was te laag, hetgeen naar zijn mening in de discus
sie bij de begroting 1977 zou dienen te worden verhoogd. 
Ook Staatssecretaris Barnett was akkoord met de budgettari s T : : ^ • 

De door het V.K. voorgestelde cijfers moeten worden beschouwd 
als een globale benadering. Naar zijn mening moest men dan ook 
trachten om het in de eerste plaats eens te worden over eer. 
globaal bedrag. Indien dit zou kunnen worden gerealiseerd zou
den de ontvangende landen kunnen zien wat hun in totaal wordt 
aangeboden. 
Staatsminister Wischnewski stelde dat het doel van de Duitse 
delegatie is om vooral te komen tot een coördinatie er. rmo-
nisatie van de hulp. Dit debat zal eveneens worden gevoerd op de 
Ontwikkelingsraad op 8 april. V/at de voedselhulp betreft toonde 
hij zich eveneens een voorstander om de handhaving op deze hulp 
in volume. T.a.v. de financi'éle protocollen van d€ ld eiland se 
Zeelanden stelde hij dat Duitsland een bedrag van 500 miljoen 
r.e. via de begroting, naast de 800 miljoen r.e. van de bank 
zou kunnen accepteren. 
Voorzitter Thorn trachtte hierna van de Raad een orientati 
verkrijgen over een globaal bedrag voor de MidddLandse Zee
landen. Dit mislukte echter, doordat een aantal delegatie . 
zoals België en Duitsland, een koppeling maakten met het 
vraagstuk van de budgettari sering en dat van de rekeneenheid* 
Commissaris Cheysson pleitte nog eens voor de ontkoppeling hier
van, maar bleef desalniettemin vasthouden aan het Commissiever
langen tot het budgettariseren van de hulp. 
Staatssecretaris Granelli stelde dat do d< ft • genoemde 
cijfers naar zijn mening een redelijk uitgangspunt vormen. 
Minister Fourcade was akkoord met hot opnemen van cijfers in de 
begroting maar dan wel tegen de geldende r.e. 
Deze koppeling was voor Minister Apel niet aanvaardbaar en nij 
vroeg zich af of men niet beter met budgettarisoren kon wacnxen, 
tot dat men het eens waa over do niouwe rekeneenheid. 
Minister N/zfrgaard tenslotte kon het door de Belgische delegatie 
in het Coreper gelanceerde idee aanvaarden, van een a P a r x * 
sektie in de begroting voor deze hulp op basis van een anaere 
rekeneenheid. 



(Voortzetting Raadszitting in besloten kader) 

Voorzitter Minister Thorn presenteerde aan de Raad een ?£*w?^?"" 
tekst waarin een aantal oriëntaties waren neergelegd (vide oe-
richt langs andere weg). 

Staatssecretaris Bamett sprekende over de kwestie van de r.e., 
stelde dat invoering van een nieuwe r.e. per 1-1-1973, mede ge
zien art. 131 van het Toetredingsverdrag, voor het V.K. niet 
aanvaardbaar is, gezien de bijzondere situatie die voor het V.K. 
in het Toetredingsverdrag is neergelegd m.b.t. de jaren l97o en 
1979. Men moet met deze overgangsbepalingen rekening houden. 

Minister Apel zei niet zo lang meer te kunnen wachten, f e ^ 3 : -
zeer onredelijke situatie die op dit ogenblik reeds bestaat en 
waarin Duitsland DM 1,5 miljard meer betaalt. De nieuwe r.e. zou 
naar zijn mening reeds per 1-1-1977 dienen te worden toegepast. 

Commissaris Cheysson achtte dit uitgesloten. Als gevolg van de 
nieuwe r.e. zouden bepaalde Gemeenschapsverordeningen moeten 
worden gewijzigd, met name het eigen middelen besluit. Deze 
zijn indertijd geratificeerd door de nationale parlementen. Een 
dergelijke wijziging zou op zijn minst 18 maanden vergen, z::^: 
de feitelijke invoering toch niet voor 1 — 1 — 1978 zou kunnen 
plaatsvinden. Indien hieraan voorbij wordt gegaan zou er nog een 
juridische onbillijkheid worden toegevoegd aan de bestaande on-
billi jkheid. 
Minister Sauvagnargues sloot zich hierbij aan. 
Minister Apel pleitte alsnog voor de mogelijkheid om in dat ge
val dan te trachten om een overgangsregeling uit te werken. Dit 
was voor Commissaris Cheysson eveneens onaanvaardbaar. Men moe* 
voor het bestaande systeem kiezen of voor het nieuw , :aar dan 
later. Alles is door de Commissie bestudeerd en de resultaten 
daarvan zijn neergelegd in het recente Commissievoorstel. Des
alniettemin insisteerde Minister Apel op een snelle invoering. 

Staatssecretaris Barnett steunde echter Commissaris Cheysson. 
Deze laatste legde nog eens uit dat bij de opzet van het eigen 
middelen systeem de relatieve aandelen van de lidstaten (geba
seerd op hun BNP) in 1970 zijn vastgelegd. Voor de corspr e-
lijke lidstaten is de groei van deze aandelen tot en 
aan bepaalde marges gebonden. 
Staatssecretaris Brinkhorst stelde dat ook Nederland voorstander 
is van een snelle invoering van een nieuwe begrotingsrekeneen-
heid. Indien dit niet anders kon, moest er maar gewacht word 
tot 1978. 
Staatssecretaris Granelli sloot zich hierbij aan en stelde voor 
om nu vast te leggen dat 1-1-1978 als principieel uitgangspunt 
wordt aanvaard. 
Staatsminister Wischnewski kon dit niet aanvaarden. In dat geval 
wilde hij toch eerst liever het recente Commissiedocument nader 
bestuderen. 
Toen de meerderheid in de Raad vervolgens stelde t.a.v. de Com
missievoorstellen inzake de exportbank, dat ook hierover thans 
nog geen oriëntatie kon worden bereikt, suggereerde voorzitter 
Thorn orn zijn nota dan maar in te trekken. Dit werd echter met 
name door interventies van President Ortoli en Staatssecretaris 
Brinkhorst voorkomen, omdat zij stelden dat dit mogelijk zou 
kunnen leiden tot een foute interpretatie naar buiten met name 
t.a.v. het Europees Parlement. Bovendien geeft de ontwerptekst 
globaal getrouw weer wat eerder in dit debat is gezegd. 



President Ortoli stelde dat bij wijze van spreken 35* v*m 
inhoud voor iedereen aanvaardbaar kan ÖJn. li • 
onderschreven door de heer Davignon die stelde dat op een 
tal aspekten na de tekst voor de Belgische delegatie aanv*»tS~ 
baar was. Vervolgens stelde hij voor om indien vandaaTSlrov" 
geen overeenstemming zou kunnen worden bereikt, de b e s n r e W 
inzake deze tekst te verwijzen naar het Coreper. ~o*n bleek dat 
iedereen zich hierbij kon aansluiten concludeerde voorz: tter 
Thorn, dat de ontwerptekst na bestudering mogelijk toch voor 
alle delegaties aanvaardbaar zou kunnen zijn. Dez tekst moest 
worden beschouwd als een voorstel ;n.b.t. een aantal oriëntaties 
die zijn geformuleerd door de voorzitter var. de Raad op basis 
van de gevoerde discussie. Het Coreper krijgt opdracht op be. 
hiervan definitieve oriëntaties uit te werken. 

3. Li.ist A- punt en (416/76) 

Goedgekeurd. Op deze lijst kornt o.m. het EEG-aanbod voor tropi
sche produkten in de GATT-ronde voor (1/124/76), 

4, Resoluties maartzitting E,P, (358/76) 

Ter kennis genomen, 

5• C,I,E, S, 

6. UNCTAD IV 

Bovenstaande onderwerpen werden tegelijkertijd behandeld, Ben 
"tour de table" vond plaats, waarbij geen wijziging vw £ities 
van delegaties over de essentiële problemen naar voren kwaa. 
B.R.D., V.K, en Itali'é spraken zich uitdrukkelijk ui: gen 
aanvaarding van het principe van gemeenschappelijke f: .ciering 
van bufferstocks. Frankrijk en Nederland spraken zich daarvoor 
uit. Andere delegaties lieten zich niet uit. 3.R.D. V.K. "be
wogen" echter in zoverre dat zij de mogelijkheid opend . r de 
wenselijkheid van het financieren van bufferstocks docr producen
ten en consumenten "case by case" te beslissen. 

De voorzitter van het Comité van Permanent Vertegenwoordiger 
legde de nadruk op de noodzaak de derde CISS-ronde goed voor te 
bereiden, met name vanwege de repercussies daarvan op UNCTAD IV. 
In die derde ronde diende aan de negentien duidelijk te worden 
gemaakt waar de EEG tot openingen bereid was en waar de 
EEG-limieten lagen, opdat een uit de hand lopen var UNCTAD IV 
zou kunnen worden voorkomen. 
President Ortoli zei dat het doeleinde der onderhandelingen net 
bereiken van stabiele betrekkingen tussen on ^kelings- en ont
wikkelde landen zou moeten zin.. De EEG zou in de derde CIBw 
ronde op 3 of 4 onderdelen b idheid moeten aangeven on voort 
gang te maken, opdat UNCTAD LV een succes zou kunnen worden. 
Te dezen aanzien wilde? hij de volgende oeBn sugger 

- Inzake grondstoffen was er een geloofwaardige Positie "°^«» 
die zou kunnen bestaan in het aangeven van een k ^ e n ° ® ^ l * T . 
werkzaamheden, het bepalen van grondstoffen die bij * c ° r ™ * 
voor een overeenkomt m 
teren van het beginsel van het gemeenschappen iinancieren 
van buffervoorraden. ., 3 f l M 

- Pogen voorstellen te doen i»M ^SfSitele di»-
- Inzake overdracht van technologie althans een fundamentele dis

cussie over de taktiek houden. 

- Avant 15 april een antwoord geven inzake HAD. 



Bovendien merkte hij op, dat de Oosteuropese landen op 
UNCTAD IV voor het eerst onder druk van de 77 zouden komen 
te staan, orn hetzelfde als de industrielanden te doen. Daar 
zou de EEG zich bij kunnen aansluiten. 
Minister Sauvagnargues zei, dat de 3 de tijdens de 7e UNCTAD 
Raad ingenomen positie zou moeten bevestigen. Hij ging akkoord 
met het door President Ortoli voorgestelde inzake de kalender, 
de lijst van grondstoffen en het principe van gemeenschappelijke 
financiering. Hij neigde tot de mening dat de 2EG i. '• -"';" 
CIES-ronde niet verder zou moeten gaan en posities op overige 
onderdelen wellicht beter kon bev/aren tot UNCTAD IV. Ir.: -----
tiek meende hij dat in de derde CIES-ronde de in UHCTAD te aaken 
voortgang aangegeven zou dienen te worden. 

Minister Van der Stoel zei dat het niet de Nederlandse wens was 
om door het bepleiten van verderreikende formules dan degene die 
voor andere lidstaten aanvaardbaar waren, deze lidstaten ir. 
moeilijkheden te brengen. In de 7e A W N had ook Red land gede
monstreerd met de andere lidstaten te willen optrekken, zulks 
niet alleen op de terreinen waar dat verplicht was, maar ook 
zoveel mogelijk waar dat wenselijk was. Uitgangspunt hiervoor 
was, dat niet teruggekomen moest worden op eerder ir. tornen 
posities. Zulks zou tot grote spanningen leiden met de 77, waar
mede de EEG niet was gediend. De EEG kon vanzelfsprekend r_ 
alles wat de 77 ter tafel brachten onderschrijver.. Haar ir k 
geval moest er beweging in de EEG-standpunt en komen. Z\ s gold 
in de eerste plaats het common fund. Reeds bij de voorbereiding 
der 7e A W N had de EEG zich ervoor uitgesproken, dat "de even
tuele financiële lasten van bepaalde overwogen maatregelen moe
ten worden omgeslagen over alle partijen die over voldoende 
financiële middelen beschikken". De EEG kon zich derhalve niet 
blijven verzetten tegen een gemeenschappelijk fonds, waarvan 
de basisgedachte in elk geval onderschrijving verdiende. Inzake 
het schuldenvraagstuk dat een grote rol zou spelen moest het 
mogelijk zijn bepaalde voorzieningen te treffen als zich een 
zodanige schuldenlast, speciaal bij de allerarmsten, voordeed, 
dat hun ontwikkeling in gevaar kwam. De EEG moest daar een 
tegemoetkomende houding aannemen. Ook op IPAD moest de EEG con
structief reageren. 

Sir Donald Maitland wees inzake de band CIES-UNCTAD op I t 
dat UNCTAD IV een "major political occasion at rainist .al level" 
was. Het leek aangewezen om in verband daarmede concessies voor 
UNCTAD IV te bewaren. Tegelijkertijd moest de EEG zich in CIES 
zo opstellen, dat de sfeer voor UNCTAD niet zou worden bedorven. 
Hij was het eens met het opstellen van een lijst van grondstof
fen en met een kalender, maar tekende een reserve aan tegen het 
gemeenschappelijk financieren van buffer orraden. De wenselijk
heid hiervan zou van geval tot geval bekeken moeten worden. 
Inzake het schuldenvraagstuk had het V.K. nog geer. "final view". 
Het V.K. had altijd benadering van geval tot geval voorgestaan 
zodat hij de Britse positie wilde reserveren. Het V.K. zou pre
feren als er geen schulden conferentie plaatsvond. 

Burggraaf Davignon zei dat CIES niet het exalualvYJ vader van de 
onderhandelingen moest worden gemaakt. Evenmin diende de EEG 
de totaliteit van suggesties voor UNCTAD IV te bewaren, '..en 
moest beginnen in Parijs kleur te bekennen, speciaal op het 
gebied van de grondstoffen. Men moest vanzelfsprekend rekening 
houden met de geïntegreerde benadering maar toch een ci£en 
benadering hebben. 



Minister N^rgaard beperkte zich tot de opmerki— 
meenschap in Nairobi en in Parijs e-r v.=-V^-- r ' . ; T 

spelen en dat er bij de opening van UNCTAD 1

 a Concrróp+ « 

moest gebeuren. Dat zou bij die gelegenheid in de üers 
naar voren moeten komen. " - " ö 

Staatsmiriister_Wischnewski zei^dat UNCTAD de positieve voort-

de Commissie. Het vastleggen van het beginsel ----- - : 9«** 
schappelijk financieren van bufferstocks kwam niet in aan
merking. Een en ander moest van geval tot geval worden be
keken. Ook bij het overigens zeer ernstige .uldenprobl a 
diende een benadering van geval tot geval te worden gevolgd. 
De BRD was tegen een bindende code voor overdracht var. :. 
nologie. 
Staatssecretaris Granelli zei dat UNCTAD IV niet zou kunnen 
beginnen zonder dat eerst vooruitgang in Parijs was gemaakt. 
Hij verklaarde zich voorstander van het opstellen var. -
lijst van grondstoffen en een kalender en tekende een reserve 
aan tegen gemeenschappelijke financiering var. "cufferstc 

Commissaris Cheysson bracht rnet klem naar voren dat eer. echec 
van UNCTAD IV zeer ernstige gevolgen van de dialoog zou 
Hij gaf nogmaals kort de Commissiegedachte inzake grondeteffen
en schuldenkwesties weer./een schuldenconf erenti Q l . - rof i 
hij dat het in het belang van de EEG was om zich nie gen een 
meerderheid te verzetten als die zich in Nairobi voor het bij
eenroepen van een conferentie zou aftekenen. 

Voorzitter Thorn concludeerde dat het debat geen belank-
concrete vooruitgang te zien had gegeven. De onderling afhan
kelijkheid van CIES en UNCTAD was erkend. Aan het Com van 
Permanent Vertegenwoordigers en groepen werd gevraagd hun 
werkzaamheden voort te zetten opdat in CIES een constructieve 
benadering vertoond zou kunnen worden en een "esprit 
d'ouverture" voor UNCTAD IV. Delegatieleiders zouden te 
de desbetreffende inètructies moeten geven. Voor CIBS moest 
in de komende weken een mandaat komen. De Raad m mei zou de 
gemeenschappelijke houding voor UNCTAD IV moeten vastleggen* 

Middellandse Zee 

I. Maghreb 

De Italiaanse Staatssecretaris verklaarde dat zijn land, gezien 
het politieke belang, bereid was zijn goedkeu ag te hechten 
aan de Maghreb-akkoorden ondanks de vele ingrijpende gevolgen 
die dit voor zijn land zal meebrengen. Hij ' wijzen 
op het abnormale karakter van de zgn. cum , w a a r ^ ^ 0 ? Q 6 r J C 

gens vaststelde dat deze zal worden beëindigd per rj; 
het stuk van de landbouw kan nu niet verder meer worden 
mede ook gelet op d< andere Middellandse Zee-akkoorden. 
name hebben ook vuranderin, m de oorsprongsregels aor 
grijpende gevolgen voor Italië. V -dat o n d e r t ^ e ? * ™ de 
len de Landbouwministers noé>. het systeem voor de controle op de 
referentieprijzen voor wijn ioet bijwerken. Met de aaxa voor 
ondertekening gaat Italië akkoord. 
Voorzitter Thorn zei dat de laatste wens van Italië inmiddels 
op dezelfde dag is vervuld. 
Minister N/rfrgaard wenste te preciseren dat Denemarken ruet af
ziet van zijn wens dat de financiering vaa de begroting zal 
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lopen. Alhoewel de Ministers de dag tevoren hebben £ acht 
een oplossing voor dit vraagstuk te vir , HLljft i e Dee 
positie ongewi jzigd. 
Staatsminister Wischnewski herinnerde er zijnerzijds aan, 
vast te houden aan de Duitse positie dat de financiering moet 
lopen via de begrotingen van de lidstaten en dient te wor 
verdeeld conform de Lomé—sleutel4 
Voorzitter T h o m verzocht alle delegaties dringend hun reser
ves te willen opheffen en een duidelijk onderscheid te maken 
tussen deze en resterende interne problemen. 

Ambassadeur Van der Meulen onderschreef deze stelling dat 
deze interne aangelegenheid onafhankelijk dient te staan 
van de ondertekening. België wenst overigens budgettering 
met een nieuwe rekeneenheid. 

Commissaris Cheysson herinnerde eraan dat de Ministers de dag 
tevoren bijna hadden besloten tot non-budgettarisering. 
Immers, indien wel budgettarisering wordt gewens~, SU. dat 
uitsluitend kunnen met de Europese rekeneenheid. 

Minister N^rgaard stelde vast dat na 978 de hulp in 
ieder geval via de begroting zal lopen. Hij had begrepen dat 
Duitsland akkoord ging met een cosmetische regeling voor de 
tussenliggende periode. 
Staatsminister Wischnewski wenste een einde te maken aar. ïit 
debat en verklaarde dat Duitsland akkoord ging met onderteke
ning van de Maghreb-akkoorden, terwijl de in~ srae :ir.-
aangelegenheid later, zij het ook zo spoedig raogel 1 mc 
worden geregeld. 
Voorzitter Thorn concludeerde dat de Raad besloot lil rul-
taat van de onderhandelingen met Algerije, fcarokko en Tune 
goed te keuren, akte te nemen van de daarbij afgelegde ver
klaringen, de voorzitter van de Raad en een lid van de Com
missie te machtigen tot ondertekening over te gaan, daarna de 
teksten aan het E.P. voor te legden (vermits i. idels de z.g. 
Lunsprocedure alreeds plaats had; en tenslotte de Comini te 
machtigen onderhandelingen te openen voor afsluiting van inte
rimakkoorden. 
Voorzitter Thorn stelde verder vast dat de verdragen» zijnde 
gemengde verdragen ook zullen worden ondertekend door gevol
machtigden van de lidstaten. 

II. Spanje 

Sir Donald Maitland informeerde de Raad dat het V.K. op 1 april 
de unilaterale tariefconcessie van 40$ op industriële produk-
ten uit Spanje met drie maanden heeft verlengd. Besloten is, 
gelet op interne Britse druk (sic), .iet andermaal te ver
lengen tenzij een nieuw akkoord net Spanje voor de deur staat 
of Mandere nieuwe gezichtspunten zich hebben geopend? Het V#K. 
hoopt dat na de rondreis van de Spaanse MJ vter van B.Z. 
langs de Europese hoofdsteden de Ottlerhandelingen met Spanje 
zullen worden hervat. Het beste wart dien dit zou geschieden 
op basis van het oude mandaat me uele aanpat ^jwu 
Dezelfde verklaring had hij reeds de week tevoren in het 
Coreper afgelegd. 
Voorzitter Thorn concludeerde dat de Raad nota heeft genomen 
van deze Britse verklarm, en de zaak ter verdere behandeling 
aan het Coreper verwijst. 
De Italiaanse Staatssecretaris herinnerde eraan dat ItaliS 
reeds twee jaar vraagt naar een globale regeling van deze 
Spaanse zaak. 



8. Betrekkingen met Portugal (1/123/76 en S /564/76) 

De Raad bereikte een akkoord over aanvallend» diröölri rat 
voor de onderhandelingen met Portugal, zodat d»ze~:- "5 
verkiezingen aldaar voortgezet kunnen worden. " " " 
- Financi ë el_jorot oc ol 

In de besprekingen inzake de externe financiële v^ruliphti 
van de Gemeenschap (zie daarvoor onder punt 2 vaa dit •SITST 
- prioriteitendebat - alsook een bericht langs andere w«gT 
werd overeengekomen reeds in deze Raadszitting een besluit 
te nemen inzake het aanbod aan Portugal teneinde het~poli-
tieke voordeel van een aanbod avant de verkiezingen in 
Portugal op 25 april niet voorbij te laten gaan. Het v o o r 
zitterschap, rekening houdend met de bedragen die in hét 
prioriteitendebat genoemd waren voor het totaal van de 
externe verplichtingen, stelde voor orn Portugal een aanbod 
van 216 MUC te doen, bestaande uit 130 MUC EIB-leningen en 
36 MUC uit de nationale begrotingen, besterad voor rentebó-
nificaties. Commissaris Cheysson en de Ministers Van dér 
Stoel en N/rgaard noemden dit bedrag te laag. Minister Van 
der Stoel zei dat de Nederlandse positie dichter bij het 
Commissievoorstel ligt. Rekening houdend met de problemen van 
andere lidstaten wilde hij overwegen om de door Voorzitter 
Thorn genoemde bedragen te aanvaarden, maar dan met dien ver
stande dat het financi'éel protocol niet 5 maar 4 jaar zou ¿el-
den. 
Minister Sauvagnargues maakte met name bezwaar tegen de 36 MUC 
ten laste van de nationale begroting. Als tegenvoorstel noeade 
hij 200 MUC EIB-leningen en 20 MUC uit de begroting. 
Ook de Duitse delegatie had aanvankelijk bezwaren tegen de 
voorgestelde 36 MUC. 
Commissaris Cheysson betoogde dat er een relatie van 5 : 1 
aangehouden moet worden tussen de EIB-leningen en de rente
bonificatie, wil Portugal daadwerkeli jk van de SIB-lenir-^r" 
kunnen profiteren. Na voortgezet overleg, ten dele in e:. 
werkgroep, concludeerde voorzitter Thorn dat als op-, 
de onderhandelingen aangeboden zal worden 200 MUC EIB-
leningen voor 5 jaar, waarbij de Commissie zal onderhandel; 
over de rentebonificatie en daarover aan de Raad zal rapporte
ren. De Raad stelde dus geen bedrag vast dat via de Qf 
begrotingen voor rentebonificatie aangewend kan worden. 

- Vervroegde_tariefafbraak 

Ondanks gehandhaafd Frans bezwaar tegen vervroeging van de 
laatste fase van de tariefafbraak voor industrieproducten per 
1 juli 1 9 7 6 , besloot de Raad niettemin tot opneming van derge
lijke vervroeging in de directieven, omdat, al du* 
voorzitter, de gekwalificeerde meerderheid hiervoor '.vas. 

- Tonijn 

Italië handhaafde zijn reserve en Frankrijk "voo ig" even
eens. President Ortoli wees erop dat de oer u 
relatief onbelangrijk is en vroeg de betrc ¿atics hun 
reserve tijdens de onderhandelingen op te h 
Thorn concludeerde dat voorlopig vastgehouden zal worden aan 
de bestaande tariefconcessie van 3 C > . 

- Sociale zekerheid 
m BÜ3 stemde eme* in Portugese werknemers in aajmerki^ te 
laten komen voor gezinstoelagen voor de leden van hun***** 
die binnen do Gemeenschap verblijf houden, ook al w ™ * » ¿ ¿ 
niet in gezinsverband samen. In de notulen van de ondere
l i n g e n zal g een verklaring- betreffende de samenwerk!^ op 



- Herzieni^gclausule 
De Raad stemde in met een oplossing analoog aan die welke voor 
de Maghreb is gekozen (zie blz. 5 van doe. S/564/76). 

9. 200 mijlszone (R/897/76) 
Dit punt stond op de agenda om een besluit te nemen inzake de 
EEG-clausule die opgenomen zou moeten worden in het toekom
stige Zeerechtverdrag. De discussie kreeg echter een alge ar 
karakter doordat Staatssecretaris Hattersley in aanwezigheid 
van de Britse Staatssecretaris voor Schotse aangelegenheden 
de Britse positie t.a.v. de visserijproblemen nogmaals uiteer, 
zette. Hij stelde dat 6C$ van de EEG-vis gevangen v/ordt in het 
gebied dat bij toepassing van de 200 mijlszone Brits zou wor
den. Daarentegen verliezen de Britse vissers rechten in de 
uit te breiden wateren van derde landen. Dit leidt tot grote 
regionale werkeloosheid in streken waarvan het werkeloos
heidscijfer nu reeds het dubbele van het landelijke gemiddel
de is, indien de communautaire visserijregeling de belangen 
van de oe/erstaten niet ontziet. Een regeling die geen exclu
sieve nationale zones voorziet, is voor het V.K. dan ook to
taal onaanvaardbaar. De heer Hattersley noemde de Commissie
mededeling (S/353/76) een mogelijke basis voor een gemeen
schappelijke visserijpolitiek en vroeg de andere lidstaten 
dit document eveneens als basis te aanvaarden. 
Minister Nj^rgaard vroeg of deze interventie betekent dat het 
V.K. de communautaire competentie voor het vaststellen van een 
visserijpolitiek en besprekingen daarover met derde landen, 
alsook de non-discriminatie tussen EEG—vissers aanvaardt. De 
heer Hattersley antwoordde hierop dat het V.K. de beginsels 
van het Commissiedocument aanvaardt, maar geen gei soleerde 
delen daarvan. Het V.K. eist dus een parallelle ontwikkeling 
tussen het uitbouwen van een communautaire visserijpolitiek 
en de positie die de Gemeenschap in de Zeerechtconferentie 
inneemt. Overigens gaat het V.K. thans reeds akkoord met son
deringen namens de Gemeenschap in New York. 
Minister Van der Stoel onderschreef het uitgangspunt van de 
Commissie dat een communautaire benadering van deze pro
blematiek nodig is. Hij wees erop dat de zojuist geponeerde 
Britse stellingen kunnen leiden tot problemen voor andere 
lidstaten zoals Nederland. Als het V.K. begrip vraagt voor 
zijn nationale problemen, dan zal het ook begrip moeten 
opbrengen voor analoge Nederlandse problemen. Minister 
Van der Stoel meende dat een oplossing mogelijk is als de 
historische rechten worden gehandhaafd. 
Minister Fitzgerald wees op het gevaar voor de visstand bij 
uitbreiding van de huidige exclusieve viszones. Ierland kan 
het Commissiedocument als basis aanvaarden. 
De Belgische delegatie handhaaft haar reserve op de uitbrei
ding van de territaiale wateren tot 200 mijl, zo laiv 
zekerheid bestaat over een EEG-clausule. Ambassadeur Van der 
Meulen meende dat een compromis op de modaliteiten van het 
gemeenschappelijk visserijbeleid mogelijk moet zijn. Daar zou 
dan ook met voortvarendheid aan gewerkt moeten worden. 
Staatsminister Wischnewski wees op het Duitse belang in deze 
materie (26.000 arbeidsplaatsen geconcentreerd in twee steden). 
Duitsland is voorstander van de opneming van een EEG-clausule 
in het Zeerechtverdrag. Inzake het visserijbeleid staat 
Duitsland non-discriminatie van de EEG-vissers voor. Het 
stemt in met regelingen betreffende de vangstbeperking. Een 
exclusieve 12-mijlszone is denkbaar, maar dan met een tijds
limiet en met handhaving van de historische rechten. 



P r e s i d e n t O r t o l i toonde z i c h e r k e n t e l i j k voo^ de B t m =o t 
Commissiedocument en v r o e g i n t e n s i v e r i n g van de t«eS£*±ï 
daa rvan . H13 wees nogmaals op h e t b e l a n l var een S : v J -, 
en de noodzaak , d a a r o v e r o n v e r w i j l d so^elt^tTtf^StlfSf 
g e n . 
V o o r z i t t e r Thorn c o n c l u d e e r d e da t de Raad ins t emt - e t c r w u 
r i n g i n New York namens de Gemeenschap. Hi j v r o e g Te ^ I ' s -
Heden hun d e l e g a t i e s meer a rms l ag t e geven v o o r d e v o r d e - ï 
b e s p r e k i n g van h e t Commissiedocument . De k w e s t i e van d e ' " 
c l a u s u l e werd n i e t n a d e r b e s p r o k e n en b l e e f dus o n o p g e l o s t . 

10. P h y t o s a n i t a i r e Comité (R/2967/75 en R/2986/75) 
S t a a t s s e c r e t a r i s B r i n k h o r s t s t e l d e , da t h e t b e l a n g van de h i e r 
v a s t t e s t e l l e n p r o c e d u r e u i t g a a t boven de b e t r o k k e r s e k t o r 
Immers, ' i n h e t g e d i n g i s de d e l e g a t i e van bevoegöhed<- : • ' • -
Commissie i n h e t a l g e m e e n . H i j v e r w e e s naa r de u i t s p r " d a a r 
o v e r van de T o p c o n f e r e n t i e s en de Europese Raad. De thans 
v o o r g e s t e l d e p r o c e d u r e was een s c h i j n d e l e g a t i e , waardoor noch 
een b e s l u i t v o r m i n g d o o r de Raad, noch door de Commissie g e 
waarborgd w a s . N e d e r l a n d kon d e z e p rocedu re n i e t a anvaa rden . 

Ambassadeur Van d e r Meulen s l o o t z i c h aan b i j h e t Neder landse 
s t andpun t en v r o e g t e r u g v e r w i j z i n g n a a r h e t Comité van Perma
nent V e r t e g e n w o o r d i g e r s met de o p d r a c h t de p r o c e d u r e s v o o r 
a l l e c o m i t é ' s t e h a r m o n i s e r e n . 
P r e s i d e n t O r t o l i v e r k l a a r d e h e t eens t e z i j n met h e t b e t o o g 
van S t a a t s s e c r e t a r i s B r i n k h o r s t . De v o o r g e s t e l d e p rocedu re 
houdt i n e en p o u v o i r de n o n - d é c i s i o n . Z i j n ambtenaren hadder. 
hem g e a d v i s e e r d a k k o o r d t e g a a n met h e t s tandpunt var. de a c h t 
d e l e g a t i e s . H i j was e v e n w e l met Ambassadeur Van de r K e u l e n 
van o o r d e e l , d a t d e z e z a a k t e r u g v e r w e z e n zou worden n a a r h e t 
Comité v a n Permanent V e r t e g e n w o o r d i g e r s . 
S t a a t s s e c r e t a r i s B r i n k h o r s t v e r k l a a r d e z i c h akkoord met de 
t e r u g v e r w i j z i n g , m i t s h e t C o r e p e r z i c h zou l a t e n l e i d e n door 
de k l a s s i e k e ( l a n d b o u w - ) b e h e e r s c o m i t é p r o c e d u r e . 
De v o o r z i t t e r c o n c l u d e e r d e , d a t d e z e z a a k v e r w e z e n -r 
h e t Comi t é v a n Permanen t V e r t e g e n w o o r d i g e r s . 

1 1 . H a r m o n i s a t i e v a n de e x p o r t k r e d i e t v o o r w a a r d e n ( d o e 

De F r a n s e d e l e g a t i e h a n d h a a f d e h a a r b e z w a a r t e g e n de o n t w e r p 
r e s o l u t i e i n z a k e h a r m o n i s a t i e v a n de e x p o r t k r e d i e t v o o r w a a r d e n . 
P r e s i d e n t O r t o l i h e r i n n e r d e nogmaa l s aan h e t a d v i e s van h 
Hof w a a r i n d i t d e z e m a t e r i e a l s communautai re c o m p e t e n t i e a a n 
m e r k t . De Commiss i e h e c h t d a a r h e t g r o o t s t e b e l a n g a a n . 
V o o r z i t t e r T h o r n v e r w e e s d e z e m a t e r i e naa r h w a a r 
b i j P r e s i d e n t O r t o l i a a n t e k e n d e d a t de Comaiai h a a r c o n s e 
q u e n t i e s z a l t r e k k e n u i t de s t a n d p u n t e n d i e a l d a a r worden i n 
genomen. 

12. D i v e r s e n 

- R e c h t s t r e e k s e v e r k i e z i n £ e n _ E . P . 
Op v^o™van~h™ËTp7 o n t v i n g de Raad ee ^ t i e van h e t 
E . P . onde r l e i d i n g van v o o r z i t t e r S p e n a l e . Deze had de Raad 
v o o r a f e en v e r k l a r i n g doen toekomen w e l k e U p e r K 0 ^ ! ^ x o e -

. g i n g . V o o r z i t t e r S p e n a l e t oonde z i c h ^ S S ^ L ¿1 al?snemen. 
h e t e e r s t a c h t e r een b o r d " P a r l e m e n t Europeen k o n P ^ a » ^ 
M i n i s t e r S a u v a g n a r g u e s r e a g e e r d e d a a r m e t o p . V o o r z i t t e r 
S p e n a l e z e i t e \ e g r i j p e n d a t de Eu ropese Raad ^ ^ « o p e n a i e z e i t e b e g r i j p e n aax au H « W ^ — r - m f t T l t a t « i i r e en 
r e s u l t a t e n h e e f t b e r e i k t m . b . t . de e c o n o m i s c h e , m o n e t a m e n 
s o c i a l e t o e s t a n d en m . b . t . h e t r a p p o r t Tindeman^ maar ; ; _ 
E . P . i s z e e r t e l e u r g e s t e l d o v e r h e t u i t b U j v e n jan 
s l u i t i n z a k e de r e c h t s t r e e k s e v e r k i e z i n g ^ H U D« W « *P 
b e v e s t i g d e d a t h e t E . P . h e t r a p p o r t P a t i j n U H 



de goede basis voor acht. Het E.P. vreest dat het uitolijven 
van dit besluit leidt tot desintegratie van Europa. De heer 
Spenale hoopt dan ook dat de Algemene Raad dit dossier met 
ernst zal bespreken. 
Voorzitter Thorn antwoordde dat verschillende regeringslei
ders in de Europese Raad de hoop hebben uitgesproken dat een 
oplossing mogelijk is avant de Europese Raad van juli. De 
Algemene Raad zal daarnaar streven. Na vertrek van de deleg 
tie van het E.P. stelde voorzitter Thorn vast, dat Itali'é en 
het V.K. zich in deze zitting nog niet nader konden uitspre
ken over de zetelverdeling. Hij besloot dit punt op de agenda 
van de Algemene Raad van 3 mei te zetten en gaf het Coreper op
dracht voordien alle andere openstaande punten m.b.t. de recht
streekse verkiezingen te bespreken. 

Ra^£ort_Tindemans 

Minister Van der Stoel en Burggraaf Davignon zeiden te hopen 
dat voorzitter Thorn het procedurevoorstel, dat hij in de 
Europese Raad deed, gestand doet. Minister N/rgaard sprak zich 
uit voor behandeling enerzijds in Raad en Coreper en anderzijds 
in ministerieel en ambtelijk EPS-overleg. Voorzitter Thorn 
herinnerde eraan dat de Europese Raad de bespreking van het 
rapport Tindemans aan de Ministers van B.Z. heeft opgedragen. 
Indien deze geen andere instanties aanwijzen om hen in deze 
taak bij te staan, zullen zij deze taak zelf moeten uitvoeren. 
In de Raad van 3 siei zal hierop worden teruggekomen. 

- Ondertekening Maghreb-akkoorden: zie onder punt 7 van dit 
verslag (Middellandse Zee). 

- Associatieraad EEG—ACP. 
In de Raad kwamen bezwaren naar voren om de uitnodiging van 
de ACP voor het houden van een Associatieraad medio juni, 
dan wel in juli of in oktober 1976, op de Fiji-ailanden te 
aanvaarden. De daarvoor nodige reistijd (8 dagen) is voor 
de meeste Ministers niet vrij te maken, terwijl de daaraan 
verbonden zeer hoge kosten bij de publieke opinie een slechte 
indruk zullen maken. Dat geld zou beter besteed kunnen worg
den in en voor de ontwikkelingslanden. 
Na enige discussie besloot de Raad dat voorzitter rt aan 
de ACP zal voorstellen de Associatieraad in een van ie Betels 
van de Gemeenschap te houden. Ook bleek de Raad geen bezwaar 
te hebben tegen een Associatieraad in een goed bereikbare 
plaats in Afrika indien de ACP alsnog een voorstel daartoe 
zouden doen. 


